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Protokoll 7/08 

 

 
Møte: Bydelsutvalget  
Møtested: Akersbakken 27  

Møtetid: tirsdag 30. september 2008 kl. 18.00     
Sekretariat: 23475210  
 
 
Møteleder: Torunn Husvik (A)  
  
Tilstede: Haakon Sandøy (A) 

Gudmund Brede (A) 
Trude Johansen (A) 
Stian Oen (SV) 
Nora Fjelddalen (SV) 
Rune Aale-Hansen (H): 
Inga-Mari Ramsfjell-Kind (H)  
Lars Erik Becken (H)  
Helge L’orang (H) 
Mona Grønlie (V) 
Hans Petter De Fine (R) 

  
Forfall: Morten Drægni (SV) 

Cecilie Brein (F) 
Cecilie Holtan (V) 

  
Som vara møtte: For Cecilie Brein (F) møtte Remi Padoin(F) 

For Morten Drægni (SV) møtte John Estdahl (SV) 
For Cecilie Holtan (V) møtte Torkild Strandvik (V) 

  
I tillegg møtte: Bydelsdirektør Tone Frønes 

Avdelingssjef Sven Bue Berger 
Avdelingssjef Kjersti Halvorsen 
Avdelingssjef Ole Kristian Brastad 
Internrevisor Sveinung Lervåg 

  
Møtesekretær: Kristin Kaus 
 
 



 

 ii

 
Åpen halvtime 
Arnfinn Aleksandersen 
Snubletråder – avistråder. 
 
Godkjenning av innkalling og sakskart 
Godkjent 
 
Eventuelt 
 
Saker behandlet under møte 
Sak 153 /08  Protokoll BU-møte august 08 
Sak 154 /08  Protokoller fra råd, utvalg og komiteer 
Sak 155 /08  Pilestredet 56, Gnr/Bnr  217/263 - Søknad om rammetillatelse til oppføring av     

nybygg i 6 etasjer 
Sak 156 /08  Grubbegata - Varsel om igangsetting av arbeide med bebyggelssplan 
Sak 157 /08  Høring - gjenåpning av Roald Amundsens gate - søknad om dispensasjon fra 

gjeldende regulering 
Sak 158 /08  Planinitiativ Skippergata 14/Fred Olsens gate 3b Gnr/Bnr  207/270, Kvadraturen 

- forslag til omregulering 
Sak 159 /08  Tandori Bombay Darbar, Fredensborgveien 24c: Høringsuttalelse til søknad om 

utvidet åpnings- og skjenketid ute 
Sak 160 /08  Shamie`s Restaurant, Bjerregaards gate 1: Høringsuttalelse til søknad om utvidet 

åpnings- og skjenketid ute på fortau 
Sak 161 /08  Oslo Bowling, Torggata 16: Høringsuttalelse til søknad om åpnings- og 

skjenketidsbevilling ved utvidelse av areal inne (hele arealet) 
Sak 162 /08  Transport av forflytningshemmede - informasjon om tilleggsreiser 
Sak 163 /08  Endring i tilsynsutvalget for institusjoner mv - ny leder 
Sak 164 /08  Tilsynsutvalgsrapporter fra uanmeldt tilsyn ved St. Hanshaugen omsorgssenter, 

Cathinka Guldberg-senteret, Jødisk bo- og seniorsenter og Kingosgate bo- og 
rehabiliteringssenter, avdeling Adamstuen - juli 2008 

Sak 165 /08  Hovedstadsprosessen - høring 
Sak 166 /08  Opprettelse av kunst- og kultursenter i Bydel St. Hanshaugen 
Sak 167 /08  Bydel St. Hanshaugen som Fairtrade-bydel 
Sak 168 /08  Kartlegging av uønsket deltid - AMU 
Sak 169 /08  Etablering av Forvaltningsseksjonen i Akersbakken 27 
Sak 170 /08  Utredning om sentralt opptak i- og bestilling av barnehager 
Sak 171 /08  Bydel St. Hanshaugen - økonomisk status pr. 2. tertial -08 
Sak 172 /08  Status barnehager september 2008 
Referatsaker  
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Sak 153 /08  Protokoll BU-møte august 08 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Godkjent 
 
Votering:  
Enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 
Godkjent 
 

 Sak 154 /08  Protokoller fra råd, utvalg og komite er 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Tatt til orientering 
 
Votering:  
Enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 
Tatt til orientering 
 

 Sak 155 /08  Pilestredet 56, Gnr/Bnr  217/263 - Sø knad om 
rammetillatelse til oppføring av nybygg i 6 etasjer  

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

1. Bydelsutvalget anbefaler søknad om rammetillatelse for oppføring av nybygg i 
Pilestredet 56. 

 
Votering:  
Enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 

1. Bydelsutvalget anbefaler søknad om rammetillatelse for oppføring av nybygg i 
Pilestredet 56. 

 

 Sak 156 /08  Grubbegata - Varsel om igangsetting a v arbeide med 
bebyggelssplan 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget har ingen kommentarer til varselet og avventer bebyggelsesplanen.  
 
Votering:  
Enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 
Bydelsutvalget har ingen kommentarer til varselet og avventer bebyggelsesplanen.  
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 Sak 157 /08  Høring - gjenåpning av Roald Amundsen s gate - 
søknad om dispensasjon fra gjeldende regulering 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget anbefaler at det gis dispensasjon fra gjeldende regulering for Roald 
Amundsens gate, mellom Karl Johans gate og Stortingsgata for en prøveperiode på to år. 
 
Behandling: 
Endringsforslag fra Torkild Strandvik (V): 
…det ikke gis... 
 
Votering:  
Bydelsdirektørens forslag satt opp mot Strandviks og falt med 5 stemmer (H og F) 
 
Vedtak: 
Bydelsutvalget anbefaler at det ikke gis dispensasjon fra gjeldende regulering for Roald 
Amundsens gate, mellom Karl Johans gate og Stortingsgata for en prøveperiode på to år. 
 
 
 

 Sak 158 /08  Planinitiativ Skippergata 14/Fred Ols ens gate 3b 
Gnr/Bnr  207/270, Kvadraturen - forslag til omregul ering 

 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget ønsker å uttale seg til saken først når reguleringsforslaget foreligger.  
Bydelsutvalget viser til det nylig oppstartede arbeidet med å lage en handlingsrettet plan for 
revitalisering av Kvadraturen, og at bydelen er representert i ressursgruppen som deltar i dette 
arbeidet. Bydelsutvalget mener at spørsmålet om riving av bakgårdsbebyggelse for oppføring 
av nybygg med en betydelig økt byggehøyde må diskuteres i det videre arbeidet med planen 
nå i høst, og at planen må legge premisser også på dette området for alle utbyggere i 
Kvadraturen.  
Bydelsutvalget viser for øvrig til bydelens uttalelse 11.04.2007 til planinitiativet, samt Helse- 
og velferdsetatens uttalelse ved samrådsinnspill, av 10.04.2007. 
 
Behandling: 
Endringsforslag fra Torkild Strandvik (V): 
Bør fortsatt være regulert til bevaring som i dag. 
 
Votering:  
Bydelsdirektørens forslag satt opp mot Strandviks og vedtatt mot 3 stemme (V og 1 A- 
Sandøy) 
 
Vedtak: 
Bydelsutvalget ønsker å uttale seg til saken først når reguleringsforslaget foreligger.  
Bydelsutvalget viser til det nylig oppstartede arbeidet med å lage en handlingsrettet plan for 
revitalisering av Kvadraturen, og at bydelen er representert i ressursgruppen som deltar i 
dette arbeidet. Bydelsutvalget mener at spørsmålet om riving av bakgårdsbebyggelse for 
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oppføring av nybygg med en betydelig økt byggehøyde må diskuteres i det videre arbeidet 
med planen nå i høst, og at planen må legge premisser også på dette området for alle 
utbyggere i Kvadraturen.  
Bydelsutvalget viser for øvrig til bydelens uttalelse 11.04.2007 til planinitiativet, samt Helse- 
og velferdsetatens uttalelse ved samrådsinnspill, av 10.04.2007. 
 
 

 Sak 159 /08  Tandori Bombay Darbar, Fredensborgvei en 24c: 
Høringsuttalelse til søknad om utvidet åpnings- og 
skjenketid ute 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak om høringsuttalelse: 
 
Tandori Bombay Darbar, Fredensborgveien 24 c ligger i et boligområde i Bydel St. 
Hanshaugen. Det er kort avstand til boliger i Fredensborgveien, Dops gate, Rosteds gate og 
Damstredet.  
 
Området Fredensborgveien 24 – 26 er regulert til byggeområde for nye boliger, med 
tilhørende fasiliteter til familier med barn som kommer til å flytte til nærmiljøet. 
 
Bydelsutvalget skal vie spesiell oppmerksomhet til trekk ved utviklingen som kan skape eller 
opprettholde problemer og som kan føre til en økning av sosiale og helsemessige belastninger 
for beboere og publikum. Barn rett til trygge oppvekstmiljø skal fremheves som spesielt 
viktig. 
 
Å gi bevillinger med utvidet åpnings- og skjenketid til uteserveringer i bebodde områder vil 
bidra til at beboerne utsettes for flere belastninger, blant annet fordi de må forholde seg til at 
støy og uro, relatert til alkoholserveringen ute, får en utvidet tidsramme. 
 
Bydelsutvalget vil bidra til å forebygge og begrense utviklingen av slike sosiale og 
miljømessige problemer og  anbefaler ikke at  Tandori Bombay Darbar, Fredensborgveien 
24 c, 0177 Oslo gis bevilling med utvidet åpnings- og skjenketid for servering av alkohol ute. 
 
Votering:  
Enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 
Tandori Bombay Darbar, Fredensborgveien 24 c ligger i et boligområde i Bydel St. 
Hanshaugen. Det er kort avstand til boliger i Fredensborgveien, Dops gate, Rosteds gate og 
Damstredet.  
 
Området Fredensborgveien 24 – 26 er regulert til byggeområde for nye boliger, med 
tilhørende fasiliteter til familier med barn som kommer til å flytte til nærmiljøet. 
 
Bydelsutvalget skal vie spesiell oppmerksomhet til trekk ved utviklingen som kan skape eller 
opprettholde problemer og som kan føre til en økning av sosiale og helsemessige belastninger 
for beboere og publikum. Barn rett til trygge oppvekstmiljø skal fremheves som spesielt viktig. 
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Å gi bevillinger med utvidet åpnings- og skjenketid til uteserveringer i bebodde områder vil 
bidra til at beboerne utsettes for flere belastninger, blant annet fordi de må forholde seg til at 
støy og uro, relatert til alkoholserveringen ute, får en utvidet tidsramme. 
 
Bydelsutvalget vil bidra til å forebygge og begrense utviklingen av slike sosiale og 
miljømessige problemer og anbefaler ikke at Tandori Bombay Darbar, Fredensborgveien 24 
c, 0177 Oslo gis bevilling med utvidet åpnings- og skjenketid for servering av alkohol ute. 
 
 

 Sak 160 /08  Shamie`s Restaurant, Bjerregaards gat e 1: 
Høringsuttalelse til søknad om utvidet åpnings- og 
skjenketid ute på fortau 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak om høringsuttalelse: 
Shamie’s Restaurant, Bjerregaards gate 1 ligger i et boligområde i Bydel St. Hanshaugen. 
Det er kort avstand til nærmeste beboere. Bjerregaards gate er snaue 13 meter bred. Fortauet 
utenfor restauranten er 2,55 meter bredt og ikke egnet til møblert uteserveringsareal. 
 
Bydelsutvalget skal vie spesiell oppmerksomhet til trekk ved utviklingen som kan skape eller 
opprettholde problemer i nærmiljøet og som kan føre til en økning av sosiale og helsemessige 
belastninger for beboere og publikum. 
 
Å gi bevillinger med utvidet åpnings- og skjenketid til uteserveringer i bebodde områder vil 
bidra til at naboene utsettes for flere belastninger, blant annet fordi de må forholde seg til at 
støy og uro, relatert til alkoholserveringen ute, får en utvidet tidsramme. 
 
Bydelsutvalget vil bidra til å forebygge og begrense utviklingen av slike sosiale og 
miljømessige problemer og anbefaler ikke at Shamie’s Restaurant, Bjerregaards gate 1, 
0172 Oslo gis bevilling med utvidet åpnings- og skjenketid for servering av alkohol ute. 

  
Behandling: 
Forslag fra Mona Grønlie: 
Saken utsettes 
 
Votering:  
Enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 
Saken utsatt. 
 

 Sak 161 /08  Oslo Bowling, Torggata 16: Høringsutt alelse til søknad 
om åpnings- og skjenketidsbevilling ved utvidelse a v 
areal inne (hele arealet) 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak om høringsuttalelse: 
Alkohollovens formål er å begrense tilgjengeligheten og forbruket av alkoholholdige 
drikkevarer.  
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Dette gjelder blant annet for de fritidsarenaer befolkningen deltar på.  
 
Bydelsutvalget kan ikke se at lovens bestemmelser er forenlig med at Oslo Bowling får en 
utvidelse av skjenkebevillingen slik at den gjelder hele arealet, både innenfor og utenfor 
’Billiardbaren’.  
 
Det er særlig viktig at barn og unge skjermes fra skjenking av alkohol på fritidsarenaer, blant 
annet der de møtes for å spille billiard eller bowling.  
 
• Bydelsutvalget anbefaler derfor at det opprettholdes områder i bowlinghallen som fortsatt 

skal være alkoholfrie arealer og at disse er tydelig atskilt fra ’Billiardbaren’ og arealet det 
er tillatt å skjenke og nyte alkohol.  

 
• Bydelsutvalget anbefaler at Oslo Bowling får utvidet skjenkebevillingen slik at den 

omfatter arealutvidelse av ’Billiardbaren’ med 4 bowlingbaner, med åpningstid inne til kl 
03.30 og skjenketid inne i den utvidede baren til kl 03.00. 

 
• Bydelsutvalget anbefaler ikke at Oslo Bowling, Torggata 16, 0181 Oslo får utvidet sin 

skjenkebevilling til å omfatte nytelse av alkohol på hele området. 
 
Votering:  
Enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 
Alkohollovens formål er å begrense tilgjengeligheten og forbruket av alkoholholdige 
drikkevarer.  
Dette gjelder blant annet for de fritidsarenaer befolkningen deltar på.  
 
Bydelsutvalget kan ikke se at lovens bestemmelser er forenlig med at Oslo Bowling får en 
utvidelse av skjenkebevillingen slik at den gjelder hele arealet, både innenfor og utenfor 
’Billiardbaren’.  
 
Det er særlig viktig at barn og unge skjermes fra skjenking av alkohol på fritidsarenaer, blant 
annet der de møtes for å spille billiard eller bowling.  
 
• Bydelsutvalget anbefaler derfor at det opprettholdes områder i bowlinghallen som fortsatt 

skal være alkoholfrie arealer og at disse er tydelig atskilt fra ’Billiardbaren’ og arealet 
det er tillatt å skjenke og nyte alkohol.  

 
• Bydelsutvalget anbefaler at Oslo Bowling får utvidet skjenkebevillingen slik at den 

omfatter arealutvidelse av ’Billiardbaren’ med 4 bowlingbaner, med åpningstid inne til kl 
03.30 og skjenketid inne i den utvidede baren til kl 03.00. 

 
• Bydelsutvalget anbefaler ikke at Oslo Bowling, Torggata 16, 0181 Oslo får utvidet sin 

skjenkebevilling til å omfatte nytelse av alkohol på hele området. 
 
 

 Sak 162 /08  Transport av forflytningshemmede - in formasjon om 
tilleggsreiser 
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Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar sak Transport av forflytningshemmede – informasjon om tilleggsreiser til 
orientering. 
 
Behandling: 
Tilleggsforslag fra Stian Oen (SV): 
Bydelsutvalget viser til at tilgang til tilleggsreiser for transport av forflytningshemmede er 
helt avgjørende for livskvaliteten for mange av bydelens funksjonshemmede. Manglende 
mulighet for transport vil for denne gruppen av beboere i bydelen ha uforholdsmessig 
negative konsekvenser i forhold til å kunne leve et fullverdig liv. Bydelsutvalget ber derfor 
bydelsdirektøren vurdere om informasjonen som gis om adgangen til å søke om tilleggsreiser 
kan forbedres. Dette for å sikre at den lave etterspørselen etter tilleggsreiser ikke skyldes 
manglende kunnskap i målgruppen om ordningen. 
 
Votering:  
Bydelsdirektørens forslag enstemmig vedtatt 
Tilleggsforslag fra Oen vedtatt mot 7 stemmer (H, V og F) 
 
Vedtak: 
Bydelsutvalget tar sak Transport av forflytningshemmede – informasjon om tilleggsreiser til 
orientering. 
Bydelsutvalget viser til at tilgang til tilleggsreiser for transport av forflytningshemmede er 
helt avgjørende for livskvaliteten for mange av bydelens funksjonshemmede. Manglende 
mulighet for transport vil for denne gruppen av beboere i bydelen ha uforholdsmessig 
negative konsekvenser i forhold til å kunne leve et fullverdig liv. Bydelsutvalget ber derfor 
bydelsdirektøren vurdere om informasjonen som gis om adgangen til å søke om tilleggsreiser 
kan forbedres. Dette for å sikre at den lave etterspørselen etter tilleggsreiser ikke skyldes 
manglende kunnskap i målgruppen om ordningen. 
 
 

 Sak 163 /08  Endring i tilsynsutvalget for institu sjoner mv - ny leder 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget oppnevner ny leder i tilsynsutvalget i stedet for Ingebjørg Vatne 
 
Behandling: 
Torunn Husvik (A) 
Saken utsettes 
 
Votering:  
Enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 
Saken utsatt. 
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 Sak 164 /08  Tilsynsutvalgsrapporter fra uanmeldt tilsyn ved St. 
Hanshaugen omsorgssenter, Cathinka Guldberg-
senteret, Jødisk bo- og seniorsenter og Kingosgate bo- 
og rehabiliteringssenter, avdeling Adamstuen - juli  2008 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar sak om tilsynsutvalgets rapporter fra uanmeldt tilsyn i juli 2008 til 
orientering  
 
Votering:  
Enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 
Bydelsutvalget tar sak om tilsynsutvalgets rapporter fra uanmeldt tilsyn i juli 2008 til 
orientering  
 

 Sak 165 /08  Hovedstadsprosessen - høring 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak:  
Høringsdokumenter - Hovedstadsprosessen og bydelens innspill, tas til orientering.  
 
Votering:  
Enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 
Høringsdokumenter - Hovedstadsprosessen og bydelens innspill, tas til orientering.  
 

 Sak 166 /08  Opprettelse av kunst- og kultursenter  i Bydel St. 
Hanshaugen 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget er opptatt av at lokalene til kulturinstitusjoner som flytter ut av bydelen blir 
disponert til aktiviteter innen kunst, kultur og media. 
Bydelsutvalget opprettholder derfor sitt vedtak av 28.09.2004 når det gjelder 
Deichmansbygningen på Hammersborg: 
 

1. Bydelsutvalget tar som utgangspunkt at bygget er i kommunal eie, forvaltet av 
etater underlagt bystyrets organer og ikke bydelsutvalget. Bydelsutvalget ønsker 
ikke å overta ansvar for eierskap, forvaltning eller drift, men ser det som viktig å 
sikre at bygningen videreføres som et offentlig bygg tilgjengelig for publikum. 

2. Deichmanske hovedbibliotek er en sentral bygning i Oslos arkitektur. Bygningen 
er et kjent landemerke for kultur og kulturformidling, og bydelsutvalget mener at 
en videreføring av publikumsaktiviteter vil bidra til at hele sentrum, inkludert 
Hammersborg, lettere tas i bruk av befolkningen. 

3. Bydelsutvalget vil også peke på at Sentrum og Bydel St. Hanshaugen med 
områdene rundt Møllergata / Torggata er i sterk utvikling boligmessig, i tillegg til 
fortetting i bydelens tradisjonelle områder. Byutviklingsmessig vil det være 
naturlig å videreutvikle kulturaktiviteter av ulik karakter i brytningsområdet 



 

 8

sentrum 7 boligby, tilsvarende som ved Munchmuseet/Tøyen, 
Middelalderparken/Bjørvika og Frognerparken/vestlig forstadsby. 

4. Bydelsutvalget tar til etterretning at det ikke er faglig ønskelig med 
enpersonsmuseer. Bydelsutvalget mener derfor at et sambruk av permanente 
utstillinger av Oslo-kunstnere, kombinert med ambulerende utstillinger kan øke 
attraktiviteten for bygget som kulturbygg. Bydelsutvalget ser gjerne at det søkes 
samarbeid med private aktører for å realisere og drifte Deichmansbygget i 
fremtiden. Bydelsutvalget er også positive til andre publikumsrettede aktiviteter 
innen kunst, kultur og media. 

5. Bydelsutvalget ber også om at bygningene som huser Kunsthøgskolen og 
Kunstindustrimuseet blir vurdert for formål innen kunst, kultur og media når 
bygningene blir ledige henholdsvis 2010 og etter 2014.  

6. Bydelsutvalget ber også om at bygningen Gjetemyren gård blir vurdert for formål 
innen kunst, kultur og media. 

7. Bydelsutvalget ber også kommunen v/Plan- og bygningsetaten og Eiendom- og 
byfornyelsesetaten melde fra til bydelen om mulig kjennskap til kommunale 
eiendommer/lokaler i bydelen som kan egne seg til formålet. 

 
Behandling: 
Nytt forslag fra Remi Padoin (F) 
Bydelsutvalget ønsker ikke å overta ansvar for eierskap, forvaltning eller drift, verken på 
vegne av kommunen eller bydelen. Primært anbefaler bydelsutvalget kommunen å selge seg 
ned i bygningsmassen. Sekundært at det søkes kontakt med private aktører for å realisere og 
drifte Deichmansbygget i fremtiden. Bydelsutvalget er i så fall positive til publikumsrettede 
aktiviteter innen kunst, kultur og media. 

 
Bydelsutvalget peker for øvrig på at Sentrum og Bydel St. Hanshaugen med områdene rundt 
Møllergata / Torggata har en sterk vekst i boligbygging som fører til fortetting i bydelens 
områder. Byutviklingsmessig vil bydelsutvalget se positivt på videreutvikling av idretts- og 
kulturaktiviteter av ulik karakter. 
 
Votering:  
Bydelsdirektørens forslag satt opp mot Padoins og vedtatt mot 1 stemme (F) 
 
Vedtak: 
Bydelsutvalget er opptatt av at lokalene til kulturinstitusjoner som flytter ut av bydelen blir 
disponert til aktiviteter innen kunst, kultur og media. 
Bydelsutvalget opprettholder derfor sitt vedtak av 28.09.2004 når det gjelder 
Deichmansbygningen på Hammersborg: 
 

1. Bydelsutvalget tar som utgangspunkt at bygget er i kommunal eie, forvaltet av 
etater underlagt bystyrets organer og ikke bydelsutvalget. Bydelsutvalget ønsker 
ikke å overta ansvar for eierskap, forvaltning eller drift, men ser det som viktig å 
sikre at bygningen videreføres som et offentlig bygg tilgjengelig for publikum. 

2. Deichmanske hovedbibliotek er en sentral bygning i Oslos arkitektur. Bygningen 
er et kjent landemerke for kultur og kulturformidling, og bydelsutvalget mener at 
en videreføring av publikumsaktiviteter vil bidra til at hele sentrum, inkludert 
Hammersborg, lettere tas i bruk av befolkningen. 

3. Bydelsutvalget vil også peke på at Sentrum og Bydel St. Hanshaugen med 
områdene rundt Møllergata / Torggata er i sterk utvikling boligmessig, i tillegg til 
fortetting i bydelens tradisjonelle områder. Byutviklingsmessig vil det være 
naturlig å videreutvikle kulturaktiviteter av ulik karakter i brytningsområdet 
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sentrum 7 boligby, tilsvarende som ved Munchmuseet/Tøyen, 
Middelalderparken/Bjørvika og Frognerparken/vestlig forstadsby. 

4. Bydelsutvalget tar til etterretning at det ikke er faglig ønskelig med 
enpersonsmuseer. Bydelsutvalget mener derfor at et sambruk av permanente 
utstillinger av Oslo-kunstnere, kombinert med ambulerende utstillinger kan øke 
attraktiviteten for bygget som kulturbygg. Bydelsutvalget ser gjerne at det søkes 
samarbeid med private aktører for å realisere og drifte Deichmansbygget i 
fremtiden. Bydelsutvalget er også positive til andre publikumsrettede aktiviteter 
innen kunst, kultur og media. 

5. Bydelsutvalget ber også om at bygningene som huser Kunsthøgskolen og 
Kunstindustrimuseet blir vurdert for formål innen kunst, kultur og media når 
bygningene blir ledige henholdsvis 2010 og etter 2014.  

6. Bydelsutvalget ber også om at bygningen Gjetemyren gård blir vurdert for formål 
innen kunst, kultur og media. 

7. Bydelsutvalget ber også kommunen v/Plan- og bygningsetaten og Eiendom- og 
byfornyelsesetaten melde fra til bydelen om mulig kjennskap til kommunale 
eiendommer/lokaler i bydelen som kan egne seg til formålet. 

 
 

 Sak 167 /08  Bydel St. Hanshaugen som FairTrade-by del 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 

• Bydelen følger bystyrets oppfordring om å bestille FairTrade (eller tilsvarende) merket 
kaffe og te til servering på møter og kaffeautomater i Akersbakken 27. 

• Bydelen avventer innspill fra sentral styringsgruppe i forhold til det videre arbeidet i 
forhold til Oslo som FairTrade-by. 

 
Behandling: 
Tilleggsforslag fra Rune Aale-Hansen (H): 
Bydelsutvalget er opptatt av å støtte etisk handel også med varer som ikke er av merket Max 
Havelaar/FairTrade. Ambisjonen skal være at all varehandel er etisk. 
 
Endringsforslag fra Hans Petter de Fine (R) fra R og A 
Kulepunkt 2 
Bydelen arbeider videre for å raskest mulig kunne oppnå status som 
FairTrade-bydel. 
 
Votering:  
Bydelsdirektørens forslag kulepunkt 1 enstemmig vedtatt. 
Bydelsdirektørens forslag kulepunkt 2 satt opp de Fines og falt mot 5 stemmer (H og F) 
Tilleggsforslag fra Aale-Hansens enstemmig vedtatt.  
 
Vedtak: 

• Bydelen følger bystyrets oppfordring om å bestille FairTrade (eller tilsvarende) 
merket kaffe og te til servering på møter og kaffeautomater i Akersbakken 27. 

• Bydelen arbeider videre for å raskest mulig kunne oppnå status som 
FairTrade-bydel. 

• Bydelsutvalget er opptatt av å støtte etisk handel også med varer som ikke er av 
merket Max Havelaar/FairTrade. Ambisjonen skal være at all varehandel er etisk. 
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Sak 168 /08  Kartlegging av uønsket deltid - AMU 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Arbeidsmiljøutvalget tar sak om uønsket deltid i Bydel St. Hanshaugen til orientering. 
 
Behandling: 
Tilleggsforslag fra Stian Oen (SV) for SV, A og R: 
Nytt punkt 2: 
Bydelsutvalget ber om en ny sak om uønsket deltid blant bydelens ansatte, der det gås 
ytterligere i dybden i forhold til tiltak, herunder en opptrappingsplan for tilsatte som ønsker å 
trappe opp sine stillingsbrøker. 
De ansattes representanter må involveres tett i arbeidet med den nye saken.  
 
Votering:  
Bydelsdirektørens forslag enstemmig vedtatt. 
Tilleggsforslag fra Oen vedtatt mot 4 stemmer (F og 3 H- L’orange, Becken og Aale-Hansen)  
 
Vedtak: 
Arbeidsmiljøutvalget tar sak om uønsket deltid i Bydel St. Hanshaugen til orientering. 
Bydelsutvalget ber om en ny sak om uønsket deltid blant bydelens ansatte, der det gås 
ytterligere i dybden i forhold til tiltak, herunder en opptrappingsplan for tilsatte som ønsker å 
trappe opp sine stillingsbrøker. 
De ansattes representanter må involveres tett i arbeidet med den nye saken.  
 
 

 Sak 169 /08  Etablering av Forvaltningsseksjonen i  Akersbakken 27 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak:  
Organisering av Forvaltningsseksjonen i Akersbakken 27, tas til orientering.   
 
Bydelsutvalget vil peke på viktigheten av ett tett samarbeid mellom NAV tjenestene i P 56 og 
Forvaltningsseksjonen A 27 i tiden framover inntill nybygget er ferdig og samlokalisering 
finner sted.  
 
Bydelsutvalget holder åpent muligheten for at løpende justeringer av denne organiseringen 
basert på erfaring i tiden som kommer vil kunne være nødvendig og hensiktsmessig tatt i 
betraktning at denne omorganisering er del av den største reformen i offentlig sektor på meget 
lang tid.   
 
Votering:  
Enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 
Organisering av Forvaltningsseksjonen i Akersbakken 27, tas til orientering.   
 
Bydelsutvalget vil peke på viktigheten av ett tett samarbeid mellom NAV tjenestene i P 56 og 
Forvaltningsseksjonen A 27 i tiden framover inntill nybygget er ferdig og samlokalisering 
finner sted.  
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Bydelsutvalget holder åpent muligheten for at løpende justeringer av denne organiseringen 
basert på erfaring i tiden som kommer vil kunne være nødvendig og hensiktsmessig tatt i 
betraktning at denne omorganisering er del av den største reformen i offentlig sektor på 
meget lang tid.   
 
 

 Sak 170 /08  Utredning om sentralt opptak i- og be stilling av 
barnehager 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

• Om ny forskrift om standardvedtekter for kommunale barnehager i Oslo 
. 
Bydelsutvalget går inn for en prioritering av søkere til barnehager etter ansiennitet. 
 
Bydelsutvalget støtter å ikke videreføre prioritet for enslige forsørgere. Bydelsutvalget 
er opptatt av hva fordeling av barnehageplass over hele Oslo kan medføre av forlenget 
reisevei og behov for privat bilkjøring til barnehager. 
 
Nye større barnehager bør vurderes ut fra god tilgjengelighet til offentlig 
kommunikasjon. 
 
Fire ønsker til barnehager bør være tilstrekkelig og oppfattes som  hensiktsmessig. Det 
er sjelden søkere er godt kjent med flere barnehager, det vil lette arbeidet for 
opptaksmyndigheten i en tid hvor det vil være store utfordringer i å ha tilstrekkelig 
barnehageplasser å tilby byens befolkning. 
 
Det anbefales å evaluere forskriften etter hovedopptaket 2009. 
 

• Om opptak i barnehager 
 
En åpning for fritt barnehagevalg anses som et gode for publikum og er mer 
brukervennlig enn begrensning til bydelstilhørighet. 
 
Prioritering av søkere i forhold til hver enkelt barnehage vil stille krav til gode og 
entydige arbeidsverktøy for opptaksansvarlige i bydelen. Det forutsettes derfor at et 
tilpasset dataverktøy og utfyllende rutiner og regelverk er i drift fra 2009. 
 
Bydelene må også kunne komme tilbake med økt behov for bemanning dersom ny lov 
og regelverk medfører betydelig økning i klagesaker. Bydelen kan få store 
utfordringer ved å skulle tilby spesialpedagogisk hjelp til sine barn spredd ut i hele 
byen. 
 

• Om bestilling av barnehager 
 
Bydelsutvalgene har inngående lokal kjennskap til bygninger, tomter og særlige lokale 
forhold. Det er derfor viktig at bydelsutvalget kan foreslå områder for 
barnehageutbygging og at bydelsutvalget skal høres i plan- og bygningssaker 
vedrørende barnehager. Med de betydelige utfordringer Oslo kommune har for å 
oppnå full barnehagedekning anses det likevel viktig å sentralisere bestilling av 
barnehager i tiden frem til byen har full dekning. 
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Bydelsutvalget merker seg at KOU forutsetter at bydelene skal beholde sin bemanning 
for å behandle opptak og arbeide med utbygging. Det er en forutsetning for å klare den 
nåværende arbeidsmengde og følge opp byggesaker. Det forutsettes også at bydelene 
støttes for å klare opptak etter ny lov. 
 
Den formelle tilhørighet et bestillingskontor skal ha er ikke drøftet i KOUs sak. 
Bydelsutvalget vil påpeke at en sentralisering av dette arbeidet ikke må føre til at 
arbeidet legges til en etat som har lite eller ingen kjennskap til bydelsarbeid. Ett 
sentralisert bestillingskontor må ha tett dialog med bydelsadministrasjonene. 

 
Behandling: 
Nytt forslag fra Stian Oen (SV) for SV, A og R: 
•        Generelt 
Bydelsutvalget er opptatt av å beholde og styrke bydelene som politisk og forvaltningsmessig 
nivå. En sentralisering av opptak- og bestillermyndigheten i tilknytning til barnehager vil 
medføre en svekking av bydelene, både politisk og forvaltningsmessig. Dette vil være å flytte 
viktige beslutninger lengre bort fra folks hverdag. En slik utvikling opplever Bydelsutvalget 
som svært lite ønskelig. 
  
Bydelsutvalget er opptatt av å løse den store utfordringen knyttet til å tilby alle som ønsker 
det barnehageplass. Bydelsutvalget tror dette best vil kunne løses ved at det enkelte 
bydelsutvalg i økt grad både ansvarliggjøres og settes i stand til å løse arbeidsoppgavene 
knyttet til de overordnede barnehagepolitiske målsetningene.  
  
•        Om forskriften 
Bydelsutvalget går inn for en prioritering av søkere til barnehager etter ansiennitet. 
  
Fire ønsker til barnehager bør være tilstrekkelig og oppfattes som hensiktsmessig. Det er 
sjelden søkere er godt kjent med flere barnehager, det vil lette arbeidet for bydelene i 
opptaksarbeidet og også raskere avklare hvor det evt. eksisterer ledige plasser i en situasjon 
der behovet for barnehageplasser er stort og medfører betydelige utfordringer. 
  
Retten til prioritet for barn av enslige forsørgere og barn av minoritetsspråklige må 
videreføres. 
  
•        Om opptak i barnehager 
Bydelsutvalget ønsker fortsatt barnehageopptak etter bydelstilhørighet. Bydelsutvalget mener 
bydelene i form av å være svært lokalt forankrede beslutningsnivåer står best rustet til å 
ivareta beboernes ulike hensyn i forbindelse med barnehageopptak.  
  
Bydelen må for øvrig kunne komme tilbake med økt behov for bemanning dersom ny lov om 
rett til barnehageplass medfører betydelig økning i antall klagesaker. 
  
•        Om bestilling av barnehager 
Bydelsutvalgene og bydelenes administrasjoner har inngående lokal kjennskap til bygninger, 
tomter og særlige lokale forhold. Det er derfor svært viktig at bydelene beholder 
bestillerfunksjonen i tilknytning til barnehageprosjekter. Bydelsutvalget vil påpeke at ny 
barnehagelov vil kunne medføre økt arbeidspress i tilknytning til bestillersaker, og ber om at 
det i den forbindelse vurderes økt ressursoverføring til bydelene.  
 
Votering:  
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Bydelsdirektørens forslag satt opp mot Oens og falt mot 5 stemmer (F og H) 
 
Vedtak: 
•        Generelt 
Bydelsutvalget er opptatt av å beholde og styrke bydelene som politisk og forvaltningsmessig 
nivå. En sentralisering av opptak- og bestillermyndigheten i tilknytning til barnehager vil 
medføre en svekking av bydelene, både politisk og forvaltningsmessig. Dette vil være å flytte 
viktige beslutninger lengre bort fra folks hverdag. En slik utvikling opplever Bydelsutvalget 
som svært lite ønskelig. 
  
Bydelsutvalget er opptatt av å løse den store utfordringen knyttet til å tilby alle som ønsker 
det barnehageplass. Bydelsutvalget tror dette best vil kunne løses ved at det enkelte 
bydelsutvalg i økt grad både ansvarliggjøres og settes i stand til å løse arbeidsoppgavene 
knyttet til de overordnede barnehagepolitiske målsetningene.  
  
•        Om forskriften 
Bydelsutvalget går inn for en prioritering av søkere til barnehager etter ansiennitet. 
  
Fire ønsker til barnehager bør være tilstrekkelig og oppfattes som hensiktsmessig. Det er 
sjelden søkere er godt kjent med flere barnehager, det vil lette arbeidet for bydelene i 
opptaksarbeidet og også raskere avklare hvor det evt. eksisterer ledige plasser i en situasjon 
der behovet for barnehageplasser er stort og medfører betydelige utfordringer. 
  
Retten til prioritet for barn av enslige forsørgere og barn av minoritetsspråklige må 
videreføres. 
  
•        Om opptak i barnehager 
Bydelsutvalget ønsker fortsatt barnehageopptak etter bydelstilhørighet. Bydelsutvalget mener 
bydelene i form av å være svært lokalt forankrede beslutningsnivåer står best rustet til å 
ivareta beboernes ulike hensyn i forbindelse med barnehageopptak.  
  
Bydelen må for øvrig kunne komme tilbake med økt behov for bemanning dersom ny lov om 
rett til barnehageplass medfører betydelig økning i antall klagesaker. 
  
•        Om bestilling av barnehager 
Bydelsutvalgene og bydelenes administrasjoner har inngående lokal kjennskap til bygninger, 
tomter og særlige lokale forhold. Det er derfor svært viktig at bydelene beholder 
bestillerfunksjonen i tilknytning til barnehageprosjekter. Bydelsutvalget vil påpeke at ny 
barnehagelov vil kunne medføre økt arbeidspress i tilknytning til bestillersaker, og ber om at 
det i den forbindelse vurderes økt ressursoverføring til bydelene.  
 
 

 Sak 171 /08  Bydel St. Hanshaugen - økonomisk stat us pr. 2. tertial -
08 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar økonomisk status pr. 2. tertial til orientering. 
 
Votering:  
Enstemmig vedtatt. 
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Vedtak: 
Bydelsutvalget tar økonomisk status pr. 2. tertial til orientering. 
 

 Sak 172 /08  Status barnehager september 2008 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar sak om status barnehager pr september til orientering. 
 
Behandling: 
Tilleggsforslag fra Rune Aale-Hansen (H): 
1. Bydelsutvalget står fast ved sitt forrige vedtak, herunder ønsker om at det skal benyttes stor 
grad av dispensasjon knyttet til krav om uteareal i forbindelse med barnehage på Geitmyra. 
Det er et ønske om at minst mulig av parsellene må inngjerdes som uteareal til barnehagen, og 
at man i større utstrekning legger opp til å bruke andre områder av Geitmyra til lek og 
aktiviteter for barna. Bydelsutvalget oppfatter at ”vaktmesterboligen” i nordøstre hjørne vil 
være aktuelt å innarbeide i en ny barnehage, og viser til at også haven rundt huset må 
innberegnes i barnehagens uteareal. 
 
2. Bydelsutvalget står bak vedtaket om midlertidig barnehage i Adamstuen omsorgssenter, 
men legger til grunn etablering av Omsorg+ leiligheter som helhetlig utvikling av et ”senior-
område” på Adamstuen blant annet knyttet til Vestre Aker eldresenter og Eugen Hansen 
småhjem. 
 
Tilleggsforslag fra Torunn Husvik (A): 
Bydelsutvalget ser at Adamstuen kan benyttes til barnehage & omsorg+ 
Bydelsutvalget ber derfor om en egen sak knyttet til Adamstuen. 
 
Votering:  
Bydelsdirektørens forslag enstemmig vedtatt 
Tilleggsforslag punkt 1 fra Aale-Hansen enstemmig vedtatt 
Tilleggsforslag fra Husvik satt opp mot punkt 2 fra Aale-Hansen og vedtatt mot 6 stemmer (1 
V – Strandvik, F og H)  
 
Vedtak: 
1. Bydelsutvalget tar sak om status barnehager pr september til orientering. 
2. Bydelsutvalget står fast ved sitt forrige vedtak, herunder ønsker om at det skal benyttes stor 

grad av dispensasjon knyttet til krav om uteareal i forbindelse med barnehage på 
Geitmyra. Det er et ønske om at minst mulig av parsellene må inngjerdes som uteareal til 
barnehagen, og at man i større utstrekning legger opp til å bruke andre områder av 
Geitmyra til lek og aktiviteter for barna. Bydelsutvalget oppfatter at ”vaktmesterboligen” i 
nordøstre hjørne vil være aktuelt å innarbeide i en ny barnehage, og viser til at også haven 
rundt huset må innberegnes i barnehagens uteareal. 

3. Bydelsutvalget ser at Adamstuen kan benyttes til barnehage & omsorg+. Bydelsutvalget 
ber derfor om en egen sak knyttet til Adamstuen. 
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Referatsaker 
 
Periode: 27. august 2008 - 30. september 2008   
   
Sak nr. Arkivsak Tittel 
   
83/08 200801575-2 Brunello, Stenersgata 10: Høringsuttalelse til søknad om åpnings- 

og skjenketidsbevilling for salg og servering av alkohol inne. 
   
84/08 200602693-9 Kunngjøring om politisk vedtak av reguleringsplan - Storgata 21-

23 
   
85/08 200500151-62 Kunngjøring om vedtak av reguleringsplan - Voldeløkken Gård - 

Geitmyrsveien 33 
   
86/08 200401794-8 Underretning om vedtatt reguleringsplan - Youngsgate 7 - 9 og 

Torggata 13 
   
87/08 200801627-1 Ring 1 - Hammersborggata - Mindre vesentlige 

reguleringsendring - underretning om vedtak 
   
88/08 200801651-1 Brenneriveien 1 med flere -Reguleringsplan formål Boliger - 

Allmennyttig formål med mere - underretning om vedtatt 
reguleringsplan 

   
89/08 200801642-2 Cafe Art`e, St. Olavs gate 7: Høringsuttalelse til søknad om 

åpnings- og skjenketidsbevilling for servering av alkohol ute 
   
90/08 200801650-2 Møllergata restaurant, Møllergata 13: Høringsuttalelse til søknad 

om åpnings- og skjenketidsbevilling for salg og servering av 
alkohol inne og ute. 

   
91/08 200400114-108 Ferdigstillelse av Lille Bislett - midlertidig bruk 
   
92/08 200402183-20 Kommentar til forslag fra velforeningen 
   
93/08 200402183-19 Kommentar til forslag om oppgradering av Knut Knudsens plass 
   
94/08 200801623-3 Shamie`s Restaurant,Bjerregaards gate 1: Høringsuttalelse til 

søknad om åpnings- og skjenketidsbevilling for salg og servering 
av alkohol inne og ute 

   
95/08 200801678-2 Folk Restaurant & Bar, Storgata 21- 23: Høringsuttalelse til 

søknad om åpnings- og skjenketidsbevilling for salg og servering 
av alkohol inne og ute. 
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Grunngitt spørsmål fra Rune Aale-Hansen, H  
til bydelsutvalgets møte 30. september 2008  
 
Spørsmål 1: Hvilken erfaring har bydelen med å etablere samarbeidsprosjekter mellom bydel 
Og spesialisthelsetjenesten, særlig innenfor geriatri, habilitering og rehabilitering? 
 
Svar: Lovisenberg diakonale sykehus har hatt et rehabiliteringstilbud på 2. linje nivå og 
rehabiliteringstilbudet på 1. linje nivå har dels vært et tilbud ved Cathinka Guldbergssenteret 
og dels ved Adamstuen omsorgssenter. 
 
Spørsmål 2: Hvordan kan bydelen videreføre/igangsette slike prosjekter og 4: I hvilken grad 
kan bydelen iverksette tiltak (økonomiske incitamenter) for å stimulere til samhandling og 
oppsøkende virksomhet: 
 
Svar: Følgende prosjekter er på gang mellom Lovisenberg diakonale sykehus og bydelene i 
sektoren (Sagen, Gamle Oslo, Grünerløkka): 
*Geriatritilbud ved Lovisenberg diakonale sykehus fra 1.september 2009 

Geriatrisk poliklinikk  
Geriatrisk uteteam 

  Hjemmebesøk i samarbeid med førstelinjetjenesten 
  Kompetanseoverføring (Sykehjem, hjemmetjenesten) 
*Fellesprosjekt med formål ”Bedre pleie og økt trygghet for hjemmeboende eldre og andre 
pleietrengende – med tilpasset støtte av ny teknologi.  Et prosjekt med utvikling av en 
teknologistøttet samhandlingsmodell mellom 1. og 2. linjetjenesten. 
 Prosjektet skal gi bydelenes og hjemmetjeneste bedre verktøy til å følge opp  
 den enkelte borger i hjemmet og til å bedre kvaliteten på sine tjenester. 
 Prosjektet skal gi sykehjem og hjemmesykepleie lettere tilgang till 
 Spesialisthelsetjenesten. 
 Prosjektet skal gjennom systematisk samhandling og utveksling øke sykehjemmets 
 akuttmedisinske kompetanse. 
 Prosjektet skal øke sykehusets forståelse for faglige utfordringer i førstelinjen og  
 utvikle tettere samarbeidsflater mellom sykehus og bydeler 
 Prosjektet skal gi beboerne en bedre tjeneste og økt trygghet i hverdagen 
 20 brukere i hver bydel får tilbud om å delta. De utstyres med pc, kamera, video- 
 konferanse og telefon.   
 Sensorer registrerer bevegelser/mangel på sådanne 
 Sykehjemmene får direkte tilgang til LDSs medisinske personale  
*Styrking av tjenestetilbudet til selvmordstruede pasienter 
*Intermediærpost eller lignende som er en type tjeneste sykehus/sykehjemsopphold mellom 1. 
og 2. linjen. Driftes av kommune/bydel med faglig bistand fra sykehus. Pasienten skal tilbake 
til eget hjem. 
 
Spørsmål 4: I hvilken grad kan bydel bidra til å søke om etablering av forsterkede sykehjem, 
for eksempel i samarbeid med sykehjemsetaten? 
 
Svar: Sykehjemsetaten tilbyr forsterkede tilbud til en pris av 175 av en normalpris. I tillegg 
jobber etaten med etablering av tilbud til eldre rusmisbrukere. 
 
 


